
Referat generalforsamling MammenFri 15/9-20. 

 

Punkter dagsorden: 

 

Erik byder velkommen, sprit og afstand. Forplejning bliver udleveret og uden sang. 

1. Valg af dirigent 

Anders Olesen blev valgt uden indsigelser. 

 

2. Tilsynsførende rapport fremlægges 

Tilsynsførende er her ikke, Mikael læser op. 

 

En mere poetisk beretning i år. Dansk, regning, matematik og engelsk skulle følges i år. Der bliver 

ført tilsyn med hvad der almindeligvis kræves i en folkeskole. 

Udgangspunktet er for eleverne generelt og eleverne blev fulgt d. 18. november og 5. marts.  

Skolen har skulle taget stilling til praktisk-musisk fag, som 9. klasse skal til eksamen i. 

Aksesamarbejde fungerer meget godt, lærere og elever er meget glade for det.  

Digital dannelse (2. – 3.), begge dage morgensang – glade elever. Mange danske sange og fortælling 

til morgensang.  

Bakterier var på programmet – hvilket måske var meget passende, nu når Covid er på vej til 

Danmark. 

Morgenidræt virker struktureret og at der er styr på det hele vejen rundt om skolen. 

Dansk timer i 1. klasse – klodshans og bagefter forskellige opgaver, så UltraNyt. 3. klasse – diktat. 

4.-5. klasse skulle på Hedemølle efterskole. 

6. – 7. klasse er der ugeskema, som hun fik set hvordan fungerer. Giver eleverne tættere 

samarbejde mellem flere lærere og giver dem selvstændighed. 

8. – 9. klasse havde projekt. F.eks. Berlinmurens fald og besparelse i dagsinstitutioner. 

Matematik i de forskellige klasser var en rigtig god blanding af bevægelse og regning. 

Naturfag fulgtes også. 

Folkedansen fætter Mikkel, dødbold af ny art. Lucia, teksten blev læst. 6. – 7 klasse skulle spille til 

hjulene på bussen til hjælp til 0. klasse. Her var det meget fremme, at friskolen er rigtig god på 

tværs af alle aldre. 

Alle klasser er der oplevet undervisning af stor kvalitet. Eleverne lærer at tage ansvar for sig selv og 

for gruppen. Ensartethed på tværs og i alle fag. 

Rollefordeling er klar i klasserne. 

 

Den fulde rapport bliver lagt på hjemmesiden, hvorfra denne kan læses. 

 

3. Bestyrelsen aflægger beretning 

Lokalerne (fremtiden) har været omdrejningspunktet for beretningen. I sin tid et forholdsvis 

simpelt projekt. Lokalerne er blevet super fede, klasselokaler til skolen og krearum til hele 

matriklen. 



Endelig efter lang tids kamp fik vi 2 dage før skolestart ibrugstagningstilladelsen til lokalerne. VI 

forventer meget at Mammut, mødelokaler, personalerum osv. Står klar til tiden – vi har været med 

stort set hele tiden. 

Huset er røget, så en god gevinst med pladsen. Vi har nu fået et super fedt boldbur – og faktisk 

INGEN støj. Vores skolegård har fået et løft, den var ikke særlig cykelvenlig, rulleskøjtevenlig. Vi 

mangler noget grønt dog. Så når vi er færdige, skal vi have en indvielse med noget nyt til det hul vi 

har ladet være i skolegården. 

Vi har været nervøse for 9. klasse – hvad med opbakningen? Alle har bakket op om beslutningen og 

vi har fået sendt 1. kuld afsted – dog uden en rigtig eksamen grundet situationen med Covid-19. 

Alligevel har man kunne mærke at eleverne har haft et super fedt år og vokset. Fremad rettet 

satser og håber vi på 9. klasse. 

Visionsdøgnet sidste år var på fussingøegnens friskole. Forældreopbakning og udvalg. Formænd i 

udvalgene har fået lidt ekstra fokus, hvilket har fået løftet de forskellige udvalg mere og givet et nyt 

udvalg. 

Super god bemanding på pedel posten har vi fået sløjfet pyntelørdag, og fået arbejdsweekenden til 

kun at være en dag. Dog vil vi gerne bibeholde det sociale og ville holde en fest – det kan vi 

desværre ikke med Covid-19.  

Fremtiden ser egentlig lys ud, økonomisk og med meget andet. 

Visionsdøgnet kommer i år til at ligge med fokus på BH og VS – med fokus på det enkelte barn. 

En del opsigelser i personalet – hvilket aldrig kommer særlig belejligt. Men vi har fået gjort nogle 

gode indskiftninger. Super stærkt hold. Forårets udfordringer blev taget i stiv arm, meget stolthed 

fra bestyrelsen over de nogenlunde faste rammer som de har kunnet give vores børn. 

 

4. Institutionslederen aflægger beretning 

Første år med 9. klasse, vi kunne holde på alle elever. 9 elever i år. Ny afdelingsleder i starten af 

året. Henrik blev ansat i stedet for Poul Martin. Løfter mange opgaver. Men man skal passe på, at 

serviceniveauet ikke bliver for højt. 

VI lavede sammenlæste klasser. Lærerne sparrer enormt meget med hinanden. Vi bygger enormt 

meget rundt på hele skolen, det hele ser godt ud og er en stor gevinst for hele skolen. 

Corona sætter en stopper for vores udvikling på skolen. Aflysninger af f.eks. Berlinturen i næste 

uge, morgensamlinger, aksesamarbejde, receptioner osv.  

Vi kan dyrke de små fællesskaber, men ikke de store. Omstillingerne kræver ekstra ressourcer for 

personale og økonomisk. 

Tak til Mammen By – og fællesskabet. (FDF for Dalhytten og MIF for klubhuset) 

Vi skal huske, at vi trods alt lærer noget nyt på trods af Corona. 

Ny afdelingsleder – spændt på hvad vi får.  

Man skal have fokus på de ting, der går godt. Men dog skal vi have rettidig omhu – så vi vil kunne se 

hvis der kommer nogle bump på vejen og dermed få det løst på forskud. 

Måske skal vi have en stærkere profil på BH/VS.  

Vi skal have en åben dialog ledelse, bestyrelse, personale og forældre. 

VI har sund økonomi og godt personale. To store grupper vi skal takke: Personale – ALT personale! 

VS/BH/Mammut uden afdelingsleder – de klarede det så godt og gør det sikkert igen. 

Bestyrelsen får stor ros – blandt andet byggeri har Mikael kunnet blande sig udenom. 

 

5. Afdelingslederen for Fribørnehaven/ - vuggestuen aflægger beretning 

Anita kunne ikke være her. Mikael læser op. 



Anita startede i januar – og personalet har fokus på det enkelte barn. VS er lidt nedadgående. 

Kiki, Malene og Lene og Jane Mikkelsen er gået fra. 

Fællesskab i alle afdelinger. Vi arbejder med Marte Meo. Redskaber kan være med til at skabe 

fokus på det enkelte barn. Samarbejde på tværs ses tydelig hver eneste dag i afdelingerne. 

Dejligt at være i Dalhytten og at være ude. De små grupper har styrket relationer store og små 

imellem. Nye venskaber opstår. 

De faglige fyrtårne skal være med til at styrke det pædagogiske. Det er dog gået lidt tilbage pga. 

Covid-19. Men det drejer sig om mere indlevelse fra forældre og pædagoger. 

 

6. Udvalgsformændene aflægger beretning 

Der bliver fremlagt årshjul, inkl. Beretninger. 

 

7. Regnskabet 2019 

Overskud på 509.000, vi budgetterede med 281 tkr.  

Vi havde en EK på 5,13 mio kr. 

Vi passer ikke på vores penge, men bruger dem fornuftigt. 

Vi havde gennemsnitlig større børnetal i skolen (7) med faldende i BH/VS (2). 

Gennemgang af likviditetsarket – kommentar fra salen omkring, at det vi har gang i er nødvendigt 

for at udvikle sig som institution. Man vil jo kunne være forælder i 10 år og kun være med til at 

spare op, hvis ikke der bliver brugt penge på at bygge om og gøre i stand. 

Budget for 2020 viser overskud på 120.000. 102 elever i skolen, 39 i BH/VS. 

Corona har kostet os 60.000 kr. i omkostninger indtil videre. 

Indtægtsfald på 1,5%. 

Vi er her for at drive en god og fornuftig institution. Ikke at drive en institution med kæmpe 

overskud. 

 

 

8. Fastsættelse af kontingent til MammenFrikredsen 

Fastholdelse af nuværende kontingent. 

 

9. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter: 

 Jan Madsen for Børnehave/vuggestuekredsen 

 Søren Kirkegaard, suppleant for Børnehave/vuggestuekredsen 

 Anja Sørensen for Skolekredsen 

 Jens Bastrup for skolekredsen 

 Dynes Skovkær suppleant for skolekredsen 

 Jacob Henriksen for MammenFrikredsen 

 Jesper Steensig, suppleant for MammenFrikredsen 

 

10. Indkomne forslag; der er ingen indkomne forslag 

 

11. Eventuelt 

 

Der kom nogle spørgsmål fra salen. 

 



Blandt andet blev der spurgt til årsagen til de nyoprettede grupper på facebook. Punktet blvier sat 

på til førstkommende bestyrelsesmøde. 

 

Der blev spurgt til Corona regler ift. arrangementer. Efterlysning af opstart af det nye 

kontaktforældreudvalg. 

 


